
Bemærkninger til høringssvar 
vedrørende høring af forslag til 

Lokalplan 171

Lokalplan 171 var i offentlig høring i perioden 7. november 2017 til den 13. februar 
2018. Ballerup Kommune har modtaget i alt 9 høringssvar, som behandles i denne 
hvidbog.

Høringssvar fra private er anonymiseret, mens organisationer, foreninger og andre 
ikke er anonymiseret.

Hvidbogen er opdelt i afsnit efter hvilken lokalplanbestemmelse, høringssvaret ved-
rører. Der kan være høringssvar, eller dele heraf, som ikke vedrører lokalplanens 
indhold. Disse sendes videre til besvarelse relevante steder i administrationen. Hø-
ringssvarene kan være gengivet i forkortet udgave. Høringssvar i sin fulde længde 
fremgår af dokumentet ”Høringssvar, samlet udgave”.

Der er til nogle af høringssvarene skrevet en administrativ kommentar og en admi-
nistrativ indstilling.

Oversigt over indsigere
Høringssvar 1: Borger 1 (Lundagervej)
Høringssvar 2: Borger 2 (Ellekildevej)
Høringssvar 3: Bruger/Pårørenderådet(1)
Høringssvar 4: Skovlunde Lokalråd
Høringssvar 5: Fire medlemmer af Seniorrådet fremsender sammen et høringssvar.
Høringssvar 6: Forældreforeningen til Handicappede.
Høringssvar 7: Borger 3 (Askeengen)
Høringssvar 8: Borger 4 (Lundagervej)
Høringssvar 9: Bruger/pårørenderådet(2)
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§3 ANVENDELSE
Indsiger Hovedpointer Adm. bemærkninger
Fire medlemmer af Senio-
rrådet

byggefelt 2 foreslås opfø-
relse af boliger til brug for 
ældre borger med et min-
dre jordstykke til.
Boliger til brug for ældre 
eller kommunale ældrebo-
liger vil passe fint ind i 
helheden op til Rosenha-
ven og Byparken.
Boligerne foreslås bygget 
i et-plan og handicapven-
ligt indrettet.

Lokalplanen hindrer ikke 
at nye boliger indenfor 
byggefelt 2 kan anvendes 
til dette formål.

Borger 4 Jeg tilslutter mig seniorrå-
dets forslag om ældreboli-
ger i 1 plan og til priser 
seniorer kan overkomme.

§5 VEJE, STIER OG PARKERING
Indsiger Hovedpointer
Borger 1 Mener at ind/ud kørsel på 

Ejbyvej ved bygning 1 er 
for tæt på sving. Da UCC i 
sin tid havde til huse i 
bygningerne var der kun 
udkørsel og der skete fle-
re ulykker. 

Mener desuden ikke at 
der er nok P pladser ge-
nerelt. 

Hvor mange overkørsler 
der etableres, vil afhænge 
af en samlet trafikal vur-
dering af forholdende om-
kring Ejbyvej, og en tra-
fiksikkerhedsmæssig vur-
dering i forhold til et mere 
konkret projekt indenfor 
rammerne af Lokalplan 
171.

Borger 2 Mener der er uhensigts-
mæssigt at tilføje regel-
mæssige busser (udenfor 
den foreslåede lokalsplans 
område) på en allerede 
meget travl skoles P-
plads.

Formuleringen herom i lo-
kalplanens redegørelse 
foreslås ændret til:

 ”De busser der hver mor-
gen afsætter elever til 
Kasperskolen skal køre 
ind på de eksisterende 
parkerings- og adkomsta-
realer langs med Ejbyvej, 
hvor også afsætning og 
afhentning af elever vil 
foregå.”

Bruger/Pårørenderådet(1) På arealet rundt om Dag-
centret skal der etableres 
tydelige gangstier, som 
virker naturlige at følge 

Dette tages der hånd om i 
detailprojekteringen af 
byggeriet og udearealer-
ne.
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og som også er rigtige for 
gangbesværede. det er 
vigtigt at det ikke bliver 
nemt/hurtigt eller be-
kvemt at gå gennem byg-
ningerne mellem Bofæl-
lesskaber og Dagcenter.

Bruger/Pårørenderådet(1) Er tilkørslen med busser 
til det nye Dagcenter af 
en størrelse så ikke bus-
serne skal ligge og bakke. 
Bliver der plads til at bus-
serne kan køre rundt? Der 
vil jo sandsynligvis kom-
me en del brugere udefra. 
For svage borgere er det 
en vigtig detalje at kørs-
len er hurtig og stabil.

Dimensioneringen og in-
dretningen af tilkørselsa-
realerne vil ske efter de 
behov der er, og på en 
måde så trafiksikkerhe-
den er høj. Dette vil ske i 
forbindelse med detailpro-
jekteringen af byggeriet 
og udearealerne.

Skovlunde Lokalråd Vareindleveringsadgangen 
til Heide Hall fra syd bør 
bibeholdes, så nødvendig 
varetransport til Heide 
Hall kan foregå ad denne 
vej.

Som anført i § 5.4 kan 
der fra stien i den østlige 
del af lokalplanområdet 
etableres vejadgang for 
køretøjer i forbindelse 
med nødvendig ærinde-
kørsel – herunder til kon-
certsalen.

Forældreforeningen til 
Handicappede

Stien til koncertsalen fra 
parkeringsarealet ud mod 
Ejbyvej, som angivet i lo-
kalplanen, er i forhold til 
de første tegninger flyttet 
af hensyn til bygningen, 
men giver til gengæld po-
tentielle gener for beboer-
ne, der for nogles ved-
kommende har deres ha-
ve direkte ud til adgangs-
stien. Adgang fra Byb-
jergvej vil efter vores 
bedste overbevisning væ-
re at foretrække, og her 
vil der desuden blive mu-
lighed for en spændende 
og belyst indgangsportal, 
som ville virke mere ind-
bydende end den påtænk-
te adgang med belys-
ningsforhold, som ikke 
må være til gene for be-
boerne. Stien, der giver 
adgang til koncertsalen i 
nuværende skitser, bør 

Lokalplanen fastsætter ik-
ke at adgangen til kon-
certsalen skal ske fra par-
keringspladsen og forbi 
boligerne i botilbuddet. 
Det er en mulighed. Hvor-
vidt adgangen skal ske på 
den skitserede måde vil 
blive afgjort i forbindelse 
med detailprojekteringen 
af byggeriet og udearea-
lerne – og i samråd med 
beboerne og deres pårø-
rende.
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således ikke bare flyttes 
både af hensyn til gæster-
ne til koncertsalen og af 
hensyn til de beboere, der 
har en have direkte ud til 
adgangsstien.

Forældreforeningen til 
Handicappede

For alle stier bør der også 
tages hensyn til kørestole. 
Under pkt. 8.10 nævnes 
at stier kan være belagt 
med grus, fliser eller na-
tursten. Af hensyn til kør-
sel med kørestole og rol-
latorer er det uhyre vig-
tigt, at alle stier bliver be-
lagt med en glat og hen-
sigtsmæssig belægning i 
minimum 1,3 meters 
bredde iflg. BR15, og som 
kan sneryddes. Efterhån-
den som beboerne bliver 
ældre, vil flere af beboer-
ne end i dag være afhæn-
gige af kørestol, og et 
fremtidssikret projekt vil 
tage hensyn til stedets til-
gængelighed. Dette vil 
også have væsentlig be-
tydning for personalets 
arbejdsmiljø.

Kørestolsbrugere, gang-
besværede og øvrige han-
dicappede skal sikres til-
gængelighed i både byg-
ningen og udearealerne. 
Hvor mange af stierne der 
skal være belagt med en 
glat overflade vil blive 
fastlagt efter de behov 
der er, og i samråd med 
brugerne og deres pårø-
rende.

Bruger/pårørenderådet(2) Vi byder den nye opdeling 
af de store parkerings-
pladser meget velkom-
men. Det virker meget 
”hjemligt” at man vil pla-
cere nye beplantninger i 
form af hække, mindre 
træer og/ eller buskplant-
ning. 
Det er meget vigtigt at 
der er mulighed for bebo-
ere at kunne benytte to 
adgange til deres bolig.

Men vi må igen nævne 
vigtigheden af adgangs-
forholdet fra bo- til dagtil-
bud og tilbage.  Derfor 
ser vi det som en nødven-
dighed at man får marke-
ret vejen/stien fra bo- til 
aktivitetstilbud tydeligt. 

Dette vil blive afklaret i 
forbindelse med detailpro-
jekteringen af byggeriet 
og udearealerne - og i di-
alog med brugerne og de-
res pårørende.
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§6 BEBYGGELSENS OMFANG OG PLACERING
Indsiger Hovedpointer Adm. bemærkninger
Borger 2 Er meget ærgerlig over at 

de grønne områder (Del-
område 2) bliver inddra-
get til bebyggelse. Det vil 
gøre indgrænsningen af 
byparken yderligere klau-
strofobisk. Byparken 
(sammen med de grønne 
områder ved flyvepladsen 
og langs kanalen/åen 
osv.) er Skovlundes stør-
ste naturmæssige aktiver, 
og bør værnes om - frem-
tidens øgede populations-
densitet vil blot øge fri-
stelserne for at inddrage 
yderligere grønne områ-
der til bebyggelse. Dette 
er en skam og det bliver 
alle os borgere, der ender 
som taberne, når man til 
sidst ikke længere har 
grønne områder indenfor 
gåafstand.

Placeringen og størrelsen 
af byggefeltet, og det om-
fang af bebyggelse der 
kan opføres indenfor byg-
gefeltet, er afstemt såle-
des, at der stadig vil være 
betragtelige grønne områ-
der til Multihusets bruge-
re. Byggemuligheden har 
ikke nogen direkte be-
grænsende effekt på ad-
gangen til - eller oplevel-
sen af Skovlunde Bypark i 
forhold til nuværende si-
tuation. Bebyggelsen er 
også tænkt som en min-
dre fortætning, som også 
har til formål at kæde 
området sammen med 
udviklingen og fortætnin-
gen af Skovlunde Bymid-
te. I den sammenhæng 
foreslås tunnelen under 
Bybjergvej sløjfet, og at 
der skabes en sammen-
hæng mellem arealerne 
omkring Multihuset, nye 
boliger og Skovlunde By-
midte. Dette er dog ikke 
indeholdt i denne lokal-
plan.

Borger 2 Hvor stor er den anvendte 
bebyggelsesprocent for 
hele lokalplan området 
(kortbilag 1) på nuværen-
de tidspunkt?

Den eksisterende bebyg-
gelse indenfor lokalplan-
området udgør i dag ca. 
11.500 m2. Lokalplanom-
rådet udgør et samlet 
areal på ca. 37.000 m2, 
hvorfor udnyttelsesgraden 
for nuværende er ca. 31 
%. Der er således en re-
strummelighed på ca. 9 
% svarende til ca. 3.300 
m2.

Bruger/Pårørenderådet(1) Der bliver også i lokalpla-
nen nævnt at bygge et 
orangeri og et værksted. 
Rigtig gode ideer, som 
også kræver sine kvadrat-

Se svaret herom til Boger 
2.
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meter.
I denne forbindelse er det 
ubegribeligt for pårøren-
degruppen, at det også 
bliver foreslået på områ-
det at placere nogle 2 
etages rækkehuse. Det vil 
da gøre stort indhug i de 
grønne områder og give 
endnu mere færdsel. Der 
er med de fra start an-
noncerede aktiviteter 
MEGET for svage og sen-
sitive borgere. Kaspersko-
len, Bofællesskaber, Dag-
center, Koncerthus, 
idrætshal. Vi håber virke-
lig at kommunalbestyrel-
sen vil tage dette nye til-
tag om rækkehusbebyg-
gelse op til overvejelse.

Skovlunde Lokalråd Vi anbefaler at der ikke 
bygges i byggefelt 2, men 
at området i stedet frihol-
des for at skabe luft og 
bibeholde et grønt områ-
de omkring Mulithuset, så 
der i stedet skabes en na-
turlig og åben indgang til 
Byparken og dermed let-
tere - mere synlig - ad-
gang for gående til Heide 
Hall. Samtidig vil det ska-
be en større og mere imø-
dekommende åbning fra 
Mulithuset mod Skovlun-
de Bymidte. Også set i ly-
set af, at der over tid skal 
skabes en tunnelfri over-
gang over Bybjergvej.

Se svaret herom til Boger 
2.

Forældreforeningen til 
Handicappede

Den del af planen, der 
omfatter oprettelse af 
rækkehuse med første sal 
på delområde 2, kan vi på 
ingen måde bakke op om:
 Det tager lys og luft fra 
beboerne, som vi repræ-
senterer, da de ligger alt 
for tæt
 Indbliksgener: Det på-
virker såvel beboernes 
som brugerne af dagcen-
trets privatliv fra 1. sals 
vinduerne i rækkehusene, 

Se svaret herom til Boger 
2.
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hvilket er et stort etisk 
problem
 Lejlighederne i Multihu-
set ser ud til at blive rela-
tivt små i forhold til andre 
steder, hvor der bygges 
nyt, og nu skal alt for me-
get af udenoms arealet 
også inddrages til hen-
holdsvis rækkehuse og 
brug for alle borgere. Der 
er i forvejen afgivet en 
del indendørs kvadratme-
ter fra boligerne til kon-
certsal mv. hvilket allere-
de har skabt en del be-
kymring
 Desuden er der i for-
vejen planer om nybygge-
ri i forbindelse med byfor-
nyelsen i Skovlunde, og 
ingen har vel lyst til at 
bosætte sit i alt for tæt 
bebyggelse

Bruger/pårørenderådet(2) På side 9 står der at Lo-
kalplanen også giver mu-
lighed for at opføre boli-
ger i maximalt 2 etager i 
lokalplanens nord-østlige 
del. I det meste af pro-
cessen, hvor vi pårørende 
har været medspillere, 
har Kortbilag 1 været ud-
gangspunktet. Pludselig 
bliver vi i efteråret 2017 
præsenteret for kortbilag 
3, hvor Byggefelt 2 op-
træder. Til stor overra-
skelse og forfærdelse for 
alle.  Endnu værre da 
Kortbilag 4 ligger på bor-
det; nu med parkerings-
forhold. En indskrænkning 
af de grønne arealer som 
slet ikke er acceptabel. 
Først gav vi køb på m2 til 
bofællesskaberne p.g.a. 
ny arealdisponering. Skal 
der nu også gives køb på 
udenoms arealerne? NEJ. 
Det lille bofællesskab har 
ingen atriumgård og har 
derfor brug for fællesare-
aler på græsarealet, der 
har front mod det areal, 
hvor der er indtænkt et 

Se svaret herom til Boger 
2.
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rækkehus byggeri med 
medfølgende parkerings-
pladser. Der vil give for 
meget mylder og uro i det 
hjørne; næppe noget som 
er godt for sårbare men-
nesker. Derfor kan vi kun 
på det kraftigste opfordre 
Kommunalbestyrelsen til 
at tage dette forslag af 
bordet.

§7 BEBYGGELSENS UDSEENDE
Indsiger Hovedpointer Adm. bemærkninger
Borger 1 Spørger til om container 

bliver skjulte fra Ejbyvej 
så man ikke kan se dem 
og adgangen hertil kun 
bliver for Multihuset.

Ifølge § 7, Tekniske an-
læg, skal disse placeres 
og udformes så de ople-
ves som en integreret del 
af bebyggelsens ydre. 
Derfor vil containerne og-
så skulle afskærmes og 
skulle indgå som en sam-
let del af bebyggelsen.

Borger 2 Bliver det sådan at ét af 
facadeforslagene bliver 
valgt(Bilag 6 - Facader, 
materialer og farver), så 
det bliver ensartet på hele 
området, eller ender det 
med at alle forslag bliver 
blandet til en stor farvela-
de?

I forbindelse med detail-
projekteringen af både 
bo- og dagtilbuddet og 
Kasperskolen, vil der ske 
en afstemning af facader-
nes udseende.

Borger 2 Det ville hjælpe hvis ord-
lyden i § 7.6 var "for hele 
området (kortbilag 1) 
SKAL tage udføres som 
grønne tage" - hvilket og-
så ville være et miljø-
mæssigt plus på kontoen i 
forhold til regnvandsafled-
ning osv.

Hvorvidt grønne tage kan 
etableres kan for en eksi-
sterende bygning først 
vurderes i forbindelse 
med en egentlig detail-
projektering. Derfor står 
der ikke at tagene skal 
være grønne tage. Om-
bygning af et eksisteren-
de tag, så det kan være 
grønt, kan være meget 
omkostningstungt, hvor-
for miljøgevinsten i nogle 
tilfælde ikke vil stå mål 
med den nødvendige in-
vestering.

Forældreforeningen til 
Handicappede

Der bliver vist forslag til 
farver på facadebeklæd-
ningen. De mørkeste far-

Facadernes udseende vil 
blive fastlagt i forbindelse 
med detailprojekteringen 
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ver bør undgås af hensyn 
til de beboere, der er 
svagtseende eller blinde.

af bygningerne og i dialog 
med brugerne og deres 
pårørende.

Bruger/pårørenderådet(2) Vi synes at det er rigtig 
godt at de enkelte enhe-
der behandles forskelligt i 
såvel vinduessætning som 
materiale- og farvevalg. 
Det skaber netop den mu-
lighed for at opnå hjem-
lighed ved boligerne, som 
vi naturligvis finder meget 
vigtig.

§8 UBEBYGGEDE AREALER
Indsiger Hovedpointer Adm. bemærkninger
Borger 2 Forhåbentligt etableres 

der ikke hegn større end 
beplantningen, så de ikke 
er skjult?

I § 8.7 må der udover ved 
botilbuddets private ha-
ver, hegnes med levende 
hegn, hække eller stakit i 
max. 1,5 meter. Der kan 
således ikke etableres 
trådhegn e.l. og bestem-
melsen menes derfor at 
sikre at hegning vil blive 
en æstetisk integreret del 
af udearealerne.

Bruger/Pårørenderådet(1) På flisearealet ud for dag-
center er det vigtigt at 
tænke på L.A.R. løsnin-
ger. Den Lave sokkel ved 
Dagcenter vækker be-
kymring i forbindelse med 
afledning af regnvand. 
Ordlyden i lokalplanen si-
de 13 ønskes ændret til: 
at der skal tænkes i 
L.A.R. løsninger.

I lokalplanen fastsættes 
der nye principper for in-
dretningen af parkerings-
arealerne, så disse giver 
området mindre karakter 
af institutionsområde og 
samtidig giver mulighed 
for, at det er her, hvor 
regnvand kan opstuves i 
tilfælde af skybrud. Da 
området som helhed er 
mindre egnet til nedsiv-
ning, vil der ikke inden for 
området blive etableret 
anlæg, der gør dette mu-
ligt. Om der kan opstuves 
og forsinkes  regnvand i 
forbindelse med udearea-
lerne til de forskellige 
funktioner, må afhænge 
af brugernes behov og de 
hensyn, der skal tages 
hertil, hvilket undersøges 
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i forbindelse med projek-
tering af udearealer. Der 
vil dog i den sammen-
hæng blive sikret at der 
ikke kan løbe vand ind i 
bygningerne.

Bruger/Pårørenderådet(1) Bliver det nye Dagcenters 
have stor nok til det antal 
brugere som forventes 
indskrevet? Bliver der en 
afgrænsning til det øvrige 
områdes brugere (Multi-
hus)

Vurderingen er at udeare-
alernes størrelse er til-
strækkelige. Den principi-
elle indretning af lokalpla-
nområdet anført på Kort-
bilag 5 viser en afgræns-
ning mellem Kasperskolen 
og bo- og dagtilbuddet.

Skovlunde Lokalråd Åbning mod Byparken: 
Det der evt. laves mod 
Byparken: basketballba-
ne, kæmpegynger, mo-
tionspavillion etc. skal 
være tilgængelig for alle 
Skovlundes borgere og ik-
ke hegnes ind - kortbillag 
5. Samtidig er det vigtigt 
at bibeholde en afgræns-
ning af Byparken mod 
Multihuset, så adskillelsen 
af de to forbliver tydelig.

Der vil fortsat være en af-
grænsning til Byparken. 
Stien vil understrege det-
te, og beplantningen bli-
ver ikke fjernet, men 
udtyndet og stammet op, 
så der skabes en visuel 
sammenhæng og plads til 
at etablere nogle af de 
nævnte fritidsanlæg..

Forældreforeningen til 
Handicappede

Indbliksgener : En maksi-
mumhøjde på 1,2 meter 
for havehækkene er helt 
uacceptabelt. Hvis man 
regner med at beboerne 
skal have ret til et privat-
liv i deres have, kan de 
med en lav hæk blive føl-
somme for andres op-
mærksomhed, og nogle 
har desuden svært ved at 
beskytte sig selv ved at 
trække gardiner for ved fx 
et bad. Af etiske grunde 
bør det derfor være tilladt 
at skabe en højere hæk 
med mulighed for at be-
stemme højden selv op til 
eksempelvis 1,8 meter 
som de fleste andre ste-
der – efter eget valg. Det 
kunne også være rart for 

Det foreslås at § 8.1 æn-
dres til:

”I tilknytning til bo- og 
dagtilbuddet kan der 
etableres private haver, 
der afskærmes med hegn 
eller hække i maksimal 
1,8 meter. Mellem haver 
og stier kan der etableres 
lægivende, skærmende, 
og identitetsgivende be-
plantning, i form af for-
skellige buske og træer.
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nogle, hvis man har lov til 
at slå to haver sammen, 
hvis det ønskes. Der bør i 
øvrigt ikke stå ’KAN etab-
leres terrasse’ men SKAL.

Forældreforeningen til 
Handicappede

For vores pårørende skal 
byggeriet være fremtids-
sikret, og det er et stort 
ønske, at man minimerer 
risikoen for indtrængen af 
vand ved klimaændringer-
ne evt. også med risiko 
for svamp i bygningen.
Vi konstaterer, at bygnin-
gen har lave sokler, især 
på den del af bygningen, 
som skal ombygges til bo-
liger. Vi oplever alle, at 
klimaet ændrer sig, og vi 
er bekymrede over mulig-
heden for afledning af 
regnvand ved ekstreme 
vejrforhold, samtidig med 
at grundvandet ligger højt 
på arealet. Se billederne 
på side 4 og 5.
Vi henstiller til at der på 
side 13 ændres til, at der 
skal tænkes i LAR løsnin-
ger i stedet for kan tæn-
kes.

Se svar til kommentar fra 
Bruger/Pårørenderådet(1) 
om samme.

Borger 3 Kommentar vedr. højden 
på hækkene omkring lej-
lighederne i UUC-bygnin-
gen:
Det er foreslået/krævet at 
hækkene skal have høj-
den 1,8 m.
På nuværende tidspunkt 
er det vanskeligt at angi-
ve en passende højde, 
fordi afstanden fra huset 
og ud til gangsti og par-
keringsplads ikke er præ-
ciseret, og i øvrigt ikke er 
den samme hele vejen 
rundt.
De små "private" haver vil 
variere i størrelse efter 
beliggenheden: nogle ste-

Se svar på kommentar fra 
Forældreforeningen til 
Handicappede om sam-
me.
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der ret smalle (se tegnin-
gen på BALK´s kortbilag 
nr. 5, Center for By, Er-
hverv og Miljø)

Jeg vil derfor foreslå, at 
opgaven med forslag til 
hækplantning overdrages 
til den arbejdsgruppe 
("haveudvalget"). Som 
skal give forslag til be-
plantningen af området.

Bruger/pårørenderådet(2) Med udgangspunkt i de 
eksisterende tegninger, 
synes vi at der skabt mu-
ligheder for forskellige 
udendørs opholdsarealer 
for beboerne. I form af 
egen privat terrasse, stor 
terrasse i forbindelse med 
de enkelte bo gruppes 
fællesrum samt atrium-
gårde. 


